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Forslag til vedtak 
Kontrollutvalget tar rapport fra eierskapskontroll av IKA Trøndelag IKS til orientering, og 
legger frem følgende forslag til vedtak for kommunestyret:  
 
1. Kommunestyret tar rapport fra eierskapskontroll av IKA Trøndelag IKS til orientering.  
2. Kommunestyret ber kommunedirektøren legge fram saker til behandling til kommunestyret 
som svarer ut revisors anbefalinger i rapporten, innen 31.12.24. 
  
 
Saksopplysninger 
Kontrollutvalget i Malvik kommune  vedtok den 9. februar 2023 i sak 1/23 å bestille en 
eierskapskontroll av IKA Trøndelag IKS. Selskapet yter arkivtjenester til eierkommunene. 
Kontrollutvalget ba revisjonen spesifikt om å undersøke om det er kontrollrutiner for 
eventuelle manglende tilbakemeldinger fra eierrepresentanten til kommunestyret. 
Prosjektplanen ble framlagt og vedtatt i kontrollutvalget i sak 07/23, den 23. mars 2023. 
 
Revisor oversendte rapporten til sekretariatet den 4. desember 2023. 
 
Det er revisors konklusjon at Malvik kommune i hovedsak utøver eierskapet i IKSet i 
samsvar med kommunestyrets vedtak og lovkrav, i tillegg til etablerte normer for eierstyring.  
 
Revisor bygger dette på: 

• Kommunestyret har vedtatt styringsdokumenter for selskapet. Selskapsavtale og 
eierskapsmelding er en del av disse styringsdokumentene. 

• Roller, ansvar og myndighet er avklart. Det er likevel mangelfull kontakt mellom 
kommunestyret og eierrepresentanten 

• Revisor uttaler at kommunestyret får opplæring og informasjon om eierstyring. I og 
med at revisors grunnlag er lite, kan det ikke konstateres om opplæringen er 
tilstrekkelig. Eierrepresentanten i IKSet er ikke medlem av kommunestyret. 

• Kommunikasjonen mellom eieren Malvik kommune og selskapet er i hovedsak i 
samsvar med med kommunens egne bestemmelser og prinsippene for god 
eierstyring. Politikerne burde likevel ha fått mer informasjon om selskapet. 

• Valg av styremedlemmer er i samsvar med loven og anbefalinger. Revisor mener 
kommunestyret bør diskutere størrelsen på styregodtgjørelse i offentlig eide selskap 
på prinsipielt grunnlag. Det er påpekt at det er feil at IKSet betaler eierrepresentanten 
godtgjørelse 

 
Revisor anbefaler at kommunestyret ser til å: 

• Sikre at det blir valgt vararepresentanter til eierrepresentanten i henhold til nye 
endringer i IKS-loven 

•  Implementere en praksis som sikrer tilstrekkelig kommunikasjon mellom 
kommunestyret og eierrepresentanter som ikke sitter i kommunestyret. Praksisen bør 
også sikre tilstrekkelig informasjon til kommunestyret i forkant av møter og generelt 
om kommunens selskaper. 

• Sikre tilstrekkelig opplæring og informasjon til eierrepresentanter 
• Ha en prinsipiell diskusjon i kommunestyret om styregodtgjørelse og vurdere en 

jevnlig behandling av honorar 



• Vurdere behovet for regelmessige eiermøter 
• Følge opp ovenfor selskapet at protokoller sendes ut innen rimelig tid 
• Sikre at godtgjøring av eierrepresentanter håndteres på riktig måte 

 
Når det gjelder det første punktet, er dette begrunnet med krav om å ha nok 
varamedlemmer, da en ikke kan sende en representant på grunnlag av fullmakt til  til møter i 
representantskapet i et IKS. En vara i tillegg, dvs to, sikrer at det faktisk møter en 
representant for eierkommunen i styringsorganet, som kan ivareta kommunens 
eierinteresser. Det er kun et varamedlem til eierrepresentanten til IKA Trøndelag IKS. Det 
bør følgelig velges flere. 
 
For de neste fire punktene kan det sammenfattes at når eierrepresentanten ikke er medlem 
av kommunestyret, må en påse at det sikres en praksis som gjør at kommunestyret får 
tilstrekkelig informasjon til å ivareta kommunens interesser. En må også påse at 
eierrepresentanter som ikke er folkevalgte får samme opplæring som eierrepresentanter som 
er folkevalgte.  
 
Det framgår av rapporten at protokollen fra representantskapsmøtene sendes ut lenge etter 
møtet har vært, og at det oppleves som et hinder for at eierrepresentanten får sendt 
sin  skriftlige tilbakemelding til kommunestyret innen rimelig tid etter møtet. 
 
 
Vurdering og konklusjon 
Det er sekretariatets oppfatning at rapporten svarer ut oppdraget. Dette gjelder også punktet 
om  kontrollrutiner for eventuelle manglende tilbakemeldinger fra eierrepresentanten til 
kommunestyret.  Det er ikke noen egen rutine for å fange opp ev manglende tilbakemelding 
etter det sekretariatet kan se. Rutinene finnes, men praktiseres ikke 100%. Representanten 
rapporterer tilbake til kommunestyret i samsvar med oppdraget. Sekretariatet har dette 
forslag til vedtak: 
 
Kontrollutvalget tar rapport fra eierskapskontroll av IKA Trøndelag IKS til orientering, og 
legger frem følgende forslag til vedtak for kommunestyret:  
 
1. Kommunestyret tar rapport fra eierskapskontroll av IKA Trøndelag IKS til orientering.  
2. Kommunestyret ber kommunedirektøren legge fram saker til behandling til kommunestyret 
som svarer ut revisors anbefalinger i rapporten, innen 31.12.24.  
  
  
  
  
 
 


